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Letošní rok 
byl v  mnoha 
ohledech výji-
mečným. Osla-
vili jsme dvacá-
té výročí same-
tové revoluce, 
naše země po-
prvé ve své his-
torii předsedala 

Evropské unii a u nás v Telnici jsme si 
připomněli naši historii i  současnost 
vydáním knihy Telnice – historie a sou-
časnost.

Rok 2009 byl však výjimečný 
i  v  událostech, ze kterých nemůže-
me mít radost. Tou první je jistě ce-
losvětová hospodářská krize, která 
nám ukázala, že blahobyt není samo-
zřejmostí a  že trh nevyřeší všechno. 
Za ostudu roku lze považovat pád 
vlády během našeho předsednictví 
Radě EU i  následné „tanečky“ kolem 
uspořádaných voleb, které proká-
zaly jen to, že činíme zásadní kro-
ky, aniž bychom věděli, co nastane 
druhý den. Jako by se zcela vytratila 
odpovědnost za správu věcí veřej-
ných, která je vždy protiváhou svobo-
dy, za kterou jsme před dvaceti lety 
bojovali.

Naší obce se negativní události do-
tkly také, a  to především propadem 
příjmů o více než 20 %, tj. asi o 3 mili-
óny korun, což bude znamenat velkou 
opatrnost při  utrácení a  zahajování 
dalších projektů. V  následujícím roce 
se proto chceme více než realizaci 
věnovat spíše projekční přípravě ně-
kterých záměrů. V  těchto dnech za-
stupitelstvo obce zadalo např. studii 
rekonstrukce Masarykova náměstí, 
připravujeme projekt na zateplení 
a výměnu oken v budově ZŠ a další. 

Dopady fi nanční krize se možná 
projeví i  v mnohých rodinných roz-
počtech podobně, jako se projevily 
v tom našem obecním. Na všem špat-
ném je však možné najít vždy něco 
dobrého, a  to já vidím třeba v  pří-
ležitosti vrátit se k  podstatě Vánoc. 
Nevnímat je jako období hojnosti, 
utrácení za drahé dárky, přejídání se 
dobrým jídlem, ale jako svátky rodin-
né pohody a  chvíle, kdy dokážeme 
dělat radost jeden druhému třeba jen 
drobnostmi a  tím, že si na sebe na-
vzájem uděláme více času.

Přeji vám radostné Vánoce v  kruhu 
vaší rodiny a přátel a šťastné vykročení 
do nového roku 2010.

Ladislav Šustr, starosta

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

VÝBĚR Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
29. 9. 2009
•  Zastupitelstvo obce schvaluje po-

řízení plynového kombinovaného 
kotle v  budově myslivny za cenu 
20 092 Kč.

 Budova myslivny, kterou již řadu let 
užívá myslivecké sdružení, patří obci 
Telnice, a proto také dbáme na to, aby 
byla v  pořádku udržována. Během 
roku proběhla kontrola plynových 
zařízení, jejímž výsledkem bylo zjiš-
tění, že nesplňují stanovené hodnoty 

a mohly by ohrozit bezpečnost uživa-
telů budovy. Po zhodnocení situace 
jsme se rozhodli investovat do nové-
ho plynového kotle, který zabezpečí 
vytápění i teplou užitkovou vodu.  

• Zastupitelstvo obce pověřuje sta-
rostu obce možností realizace roz-
počtového opatření ve výši 300 000 
Kč z kapitoly Základní školy do kapi-
toly Odvádění a  čištění odpadních 
vod.
 Výše uvedená částka pokryla vý-
daje na dobudování asi 42 m  deš-
ťové kanalizace směrem do ulice Na 
Vilách, která je napojena na novou 
dešťovou kanalizaci Českých drah 
(16 mil. Kč). Celý kanalizační systém 
byl dokončen a bude v nejbližší době 
uveden do provozu. Realizace této 
stavby byla podmínkou pro vybudo-
vání nových chodníků v ulici K Nádra-
ží (investory jsou obec a kraj – 1 mil. 
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•   Zastupitelstvo bere na vědomí za-
mítavé vyjádření krajského úřadu 
JMK, odboru dopravy, k  žádosti 
obce Telnice o  omezení provozu 
vozidel s  nosností nad 16 tun na 
silnici č. II/41610 Telnice–Otmarov.

Žádost jsme zaslali na základě pod-
nětu ze zastupitelstva obce s  cílem 
odlehčit těžkou kamionovou dopravu 
v ulici U Rybníka a V Dědině. Bohužel 
této žádosti nebylo vyhověno, neboť 
kamiony by musely být odkloněny 
na jiné trasy, kde stejný požadavek již 
nyní předkládají i další obce. Prostřed-
nictvím městské policie jsme alespoň 
upozornili Policii ČR na fakt, že jsou 
kamiony často přetíženy a že bychom 
uvítali občasnou kontrolu hmotnosti 
vozidel.

•   Zastupitelstvo obce pověřuje sta-
rostu aktualizací infokanálu, nebo 
případným ukončením jeho provo-
zu.

Využití infokanálu značně kleslo 
s  počátkem provozování webové 
stránky obce, kde lze umístit větší 
množství informací a která je dostup-

Kč) a  pro opravu vozovky (investor 
SUS JMK – 1,1 mil. Kč). Náklady na 
uvedené projekty všech investorů do-
sáhly v souhrnu asi 20 miliónů korun. 
Stavba by měla defi nitivně vyřešit 
i nevyhovující stav dešťové kanaliza-
ce před budovou nádraží, kvůli které-
mu docházelo k  zaplavování území, 
a  dořešit propojení hlavní části obce 
s nádražím.

19. 10. 2009
•   Zastupitelstvo obce schvaluje zprá-

vu o čerpání rozpočtu obce Telnice 
za 3. čtvrtletí roku 2009.

 Ze zprávy vyplývá, že v  letošním 
roce můžeme očekávat výpadek v pří-
jmech až 3 mil. Kč, což tvoří skoro čtvr-
tinu daňových příjmů obce. Znamená 
to, že budeme muset více zvažovat 
další investice a dále využívat spolufi -
nancování z více zdrojů (EU, minister-
stva, kraj).

oblast autorských práv. Vzhledem 
k tomu, že je nyní infokanál provozo-
ván bez zvuku a výhradně v textové 
prezentaci, není nutné platit autor-
ská práva a  je možné tak ušetřit až 
25 000 ročně. Infokanál bude v pro-
vozu do doby životnosti vysílacího 
zařízení, nové investice již nebudou 
vynakládány.

9. 11. 2009
• Zastupitelstvo obce schvaluje za-
dání studie úpravy Masarykova ná-
městí u  Ing. Jitky Kešnerové v  rozsa-
hu podle předložené nabídky za cenu 
65 000 Kč.

 V  současné době se připravuje 
několik projektů, které se dotýkají 
vzhledu Masarykova náměstí. Jedná 
se především o projekt „Průtah 380/II 
Telnice“, který řeší rekonstrukci komu-
nikace Brno–Hodonín včetně nových 
zálivů pro zastávky a  přechodů pro 
chodce. Na tento projekt navazuje zá-
měr přeložení elektrického vedení NN 
do země v  prostoru Masarykova ná-
městí a  s  tím související nové veřejné 
osvětlení. Abychom tyto stavby nere-
alizovali jen po technické stránce, ale 
i v souladu s urbanistikou vylepšili stá-
vající vzhled náměstí, rozhodli jsme se 
pro zpracování studie. Ta bude také 
obsahovat výsadbu zeleně, parkovou 
úpravu náměstí s chodníky apod.
•  Zastupitelstvo obce schvaluje pro-

gramy podpory sportu a  kultury 
pro rok 2010.

 Stejně jako v  minulém roce obec 
Telnice podporuje sportovní i kulturní 
činnost prostřednictvím dotačních ti-
tulů. Podmínky čerpání dotace jsou až 
na drobné změny shodné s  loňským 
rokem, nově jsme zpracovali logo 
podpory, které by se mělo objevovat 
na plakátech, pozvánkách i  článcích 
organizátorů akcí. O  výši fi nančních 
prostředků pro jednotlivé programy 
rozhodne zastupitelstvo až po schvá-
lení rozpočtu na rok 2010.

Ladislav Šustr

ná přes jakýkoliv počítač připojený 
k  internetu. V  současné době jsme 
vypověděli smlouvu na legislativní 
zajištění infokanálu, která ošetřuje 
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Dne 16. dubna 2009 nabyla účinnos-
ti novela zákona o pozemních komu-
nikacích, která odpovědnost za úklid 
chodníku převádí na vlastníka chod-
níku. Výklad toho, kdo je vlastníkem 
chodníku, je však nejednoznačný a  i 
když ze zákona o  pozemních komu-
nikacích vyplývá, že je to obec, judi-
katura Nejvyššího soudu naopak říká, 
že je to vlastník pozemku. Pokud tedy 
pozemek vlastní např. některý z obča-
nů, může i  nadále nést odpovědnost 
za jeho úklid. Až potud právní náhled 
do této problematiky.

Ve vášnivých diskusích na toto téma 
jsem vyslechl názor, že úklid si má 
zajistit ten, koho chodník je, a  tudíž 
obec. Dovolím si však položit nikoli jen 
fi lozofi ckou otázku: Kdo je obec? Je to 
snad starosta či zastupitelstvo, nebo 
je to obecní úřad a jeho zaměstnanci? 
Podle mě tvoříme obec my všichni, 
a proto je také na nás, jak se k dané si-
tuaci postavíme. 

Jistě je nejjednodušší říci, ať úklid 
všech chodníků zajistí pracovníci 
obecního úřadu, a nic bych nenamítal, 
pokud by to bylo reálné. V  současné 
době však obecní úřad zaměstnává 
na údržbu obce jen dva zaměstnance 
ve stálém  pracovním poměru a  dva 
nárazově na dohodu o provedení prá-
ce. S  tímto počtem jsme samozřejmě 
připraveni udržovat veškeré chodníky 
na veřejných prostranstvích, které ne-
přiléhají k  domům a  zajišťují přístup 
k veřejným službám jako jsou zastáv-
ky autobusu, škola, školka, obecní 
úřad i  chodník k nádražní čtvrti obce 
a  další. Pořídili jsme také zametací 
nástavec na rider Husqvarna (sekač-
ka na trávu), který by měl pomoci při 
této údržbě. Není však možné uklidit 
všechny chodníky v obci, a pokud by-

chom toho chtěli dosáhnout, museli 
bychom mít „v záloze“ několik dalších 
pracovníků, kteří by byli připraveni 
nastoupit ve chvíli, kdy sníh napadne. 
V  praxi však někoho takového těžko 
seženeme a  zadat službu dodavatel-

ná, protože neřeší to nejdůležitější, 
a sice abychom měli chodníky schůd-
né a bezpečné. 

Vrátím se tedy k  počáteční  otázce, 
kdo vlastně tvoří obec, a  dovolím si 
vás požádat o  to, abychom se o  svůj 

ské fi rmě by znamenalo platit dese-
titisíce korun za pohotovost, i  kdyby 
sníh nenapadl. Tyto zvýšené náklady 
by pak chyběly v  rozpočtu obce na 
jiné důležité služby a museli bychom 
zvážit i fi nanční spoluúčast občanů ve 
formě dalšího navýšení daně z nemo-
vitosti.

Druhou možností je, že obecní úřad 
zajistí jen nezbytný úklid zvládnutelný 
stávajícími pracovníky a ostatní chod-
níky zůstanou neuklizeny. Případná 
rizika pak pokryje pojištění odpověd-
nosti obce. Tato varianta je velmi špat-

Podle statistických údajů v  ČR se 
množství vyprodukovaného odpa-
du z  domácnosti na jednoho oby-
vatele pohybuje v  rozmezí 150–200 
kg. Z  údajů společnosti SITA CZ, 
a. s., která zabezpečuje sběr pev-
ného domovního odpadu (PDO) 
v naší obci vyplývá, že tento průměr 
je v  Telnici překročen o  přibližně 
70 kg na jednoho občana, celkem 
o 93,4 tun. 

Co z toho vyplývá? Především sku-
tečnost, že ne všichni občané využí-
vají možnosti třídění některých dru-
hů odpadů a vše dávají do popelnic. 
Společnost SITA CZ proto oznámila, 
že v  roce 2010 nebude sbírat plas-
tové pytle, které občané dávají 
k popelnicím. Občané si musejí buď 
zajistit dostatečný počet popelnic, 
které jim budou bez problému vy-
vezeny, nebo si na obecním úřadě 

zakoupí zelené plastové pytle ozna-
čené logem fi rmy SITA CZ, které jako 
jediné bude společnost odvážet. 
Cena jednoho stolitrového pytle 
bude 12 Kč.

Z  důvodu nárůstu množství od-
padu počítá návrh rozpočtu obce 
se zvýšením poplatku za PDO na 
500 Kč na osobu, což je cena, kte-
rou vybírá také většina obcí v  okolí. 
Poplatek je splatný jednorázově nej-

majetek a  odpovědnost postarali 
společně. Obecní úřad je připraven 
v  letošním roce věnovat vyšší úsilí na 
úklid chodníků v  zimním období, ale 
bez přičinění každého z  vás buď vy-
naložíme zbytečně vysoké prostředky 
za dodavatelskou pohotovost, nebo 
úklid v  některých částech obce ne-
stihneme. Postačí jen to, co jste mnozí 
z vás dělali doposud, tj. pomoc s úkli-
dem před vlastním domem. Věřím, že 
společně udržíme naši obec uprave-
nou a bezpečnou, a předem vám za to 
děkuji.  Ladislav Šustr



PIETNÍ AKT U PAMÁTNÍKU MAĎARSKÝCH VOJÁKŮ

Z OBECNÍ KNIHOVNY
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• 

později do 31. 3. 2010; v případě, kdy 
poplatková povinnost za domácnost 
převyšuje částku 1000 Kč, je možno 
poplatek zaplatit ve dvou stejných 
splátkách s  termíny splatnosti první 
částky do 31. 3. a  druhé splátky do 
30. 6. 2010.

Částka 500 Kč na osobu ovšem ne-
pokrývá veškeré náklady na likvidaci 
odpadů, a proto bude muset být roz-
díl i  nadále hrazen z  rozpočtu obce. 
V  rámečku uvádíme rozúčtování sku-
tečných nákladů v  roce 2009, kdy 
obec nad rámec poplatku zajišťovala 
svoz bio odpadu a  sběr hřbitovního 
a objemného odpadu.

Jan Ryšavý, místostarosta

Rozúčtování skutečných nákladů obce Telnice 
na svoz a sběr netříděného komunálního odpadu v roce 2009

 Sběr a svoz netříděného odpadu
(popelnice) za 12 měsíců (SITA CZ, Blansko) 657 583 Kč
 Uložení odpadu z místního hřbitova 
a objemného odpadu v Kloboucích u Brna 42 938 Kč
Svoz TV, ledniček a pneu (SITA CZ, Blansko) 8 400 Kč
Bio odpad (SITA CZ, Blansko) 39 024 Kč
Odvoz objemného odpadu (f. Martínek, Hostěrádky-Rešov) 14 748 Kč
Odvoz hřbitovního odpadu (ZD Sokolnice)  6 797 Kč

––––––––––––––
Náklady v roce 2009 celkem 769 490 Kč

Počet poplatníků k 30. 11. 2009 1380 osob

Náklady na jednoho poplatníka 557,60 Kč

Stalo se tradicí, že každý rok na vý-
ročí bitvy tří císařů přijíždí do naší re-
publiky profesoři a  studenti Vojenské 

univerzity národní obrany Miklóse 
Zrínyina v  Budapešti a  uctívají pa-
mátku padlých sekelských bojovníků. 

Také v  sobotu 28. listopadu proběhl 
pietní akt u  památníku maďarských 
vojáků (kopjafy), kteří zahynuli ve 
slavkovské bitvě roku 1805, za účasti 
zástupců Vojenské univerzity, Sva-
zu Maďarů v  Brně, zastupitelů obce 
a občanů Telnice. Po maďarské a čes-
ké hymně následovaly zdravice hostů 
a představitelů obce. Mezi řečníky byl 
také pan József Nagy z  rumunského 
Sedmihradska, který ve svém projevu 
připomněl význam a  věhlas Sekelů 
v uherských dějinách, zejména pokud 
jde o  obranu východních hranic his-
torického Uherska, a  pozval všechny 
přítomné na rekonstrukci bitvy z roku 
1849, kterou v létě příštího roku v Sed-
mihradsku plánují. Na závěr pietního 
aktu byly položeny věnce k památníku 
a  celou slavnost ukončil sekelský po-
chod a salvy přítomných vojáků v do-
bových uniformách.

Jan Ryšavý

Po prázdninách bylo do telnické 
obecní knihovny zakoupeno větší 
množství knih, které si jako povinnou 
četbu chodí půjčovat děti a  mládež, 
především studenti středních škol. Jde 
např. o tato díla: 

Guillaume Apollinaire: Alkoholy 
Bible. Starý a Nový zákon 

Michail Bulgakov: Mistr a Markétka 
K. J. Erben: Kytice
Bohumil Hrabal: Ostře sledované vlaky 

John Irwing: Svět podle Garpa
Alois Jirásek: Staré pověsti české
K. H. Mácha: Máj 
Bratři Mrštíkové: Maryša
Jan Neruda: Povídky malostranské 
John Steinbeck: Na východ od ráje
John Steinbeck: O myších a lidech 
William Styron: Sophiina volba

Poněvadž mají studenti na svých se-
znamech povinné četby mnoho knih, 
které už léta nevyšly a nejsou k sehná-

ní, byly zakoupeny i  přehledové titu-
ly jako Obsahy a rozbory děl, Čtenářský 
deník nejen k maturitě, Dějepis na dlani 
apod., v nichž se o těchto knihách mo-
hou alespoň něco dozvědět. Kromě 
těchto knih byly zakoupeny i  knihy 
oblíbených autorů pro dospělé (Ro-
bertsová, Monyová, Vondruška, Bauer, 
Rollins, Preston – Child aj.), jakož i po-
hádkové a  naučné knihy pro děti. 
Z  populárně naučné  literatury máme 
několik nových knih z  pedagogicko-



 PŘEHLED SVÁTKŮ V DOBĚ VÁNOČNÍ 
A POŘAD BOHOSLUŽEB V TELNICI

Telnický zpravodaj – prosinec 2009 Aktuality 5

Silvestr 2009 
Orel jednota Telnice zve všechny děti 
na oslavu konce roku

31. 12. 2009 v 17 hodin na Orlovně!

psychologického nakladatelství Por-
tál, např. Proti stresu krok za krokem, Co 
děti nejvíc potřebují nebo Co, kdy, jak ve 
výchově. V  knihovně také začal platit 
upravený výpůjční řád, podle něhož 
se označené novinky a povinná školní 
četba zapůjčují jen na období čtyř týd-
nů, aby si tyto knihy mohlo vypůjčit 
více čtenářů. Prosím čtenáře, aby tuto 
změnu respektovali.

Knihovna je stále umístěna v domku 
č. 139 na Masarykově náměstí (naproti 
škole), otevřeno je vždy ve čtvrtek od 
16 do 19 hodin.

Lenka Smetanová

Zdeněk Matějček 

Co děti nejvíc potřebují
Co malé děti nejvíce potřebují? To je otázka, 

která předznamenává celou řadu úvah nad růz-
nými tématy ze světa vědy o  dětské duši. Od-
pověď je složitá i jednoduchá zároveň – mnoho 
věcí, ale snad nejvíce jistotu ve vztazích k  li-
dem z  nejbližšího okolí. Poutavá, často velmi 
osobní a  hluboká zamyšlení známého dětské-
ho psychologa probírají potřeby dětí a  úkoly 
rodičů.

datum den svátek mše 
v Telnici poznámka

24. prosince čtvrtek Štědrý den
8.00

16.00 Vánoční vigilie se zaměřením na děti a rodiče
22.00 „Půlnoční“ vigilie

25. prosince pátek Boží hod vánoční 8.30
26. prosince sobota sv. Štěpán 8.30
27. prosince neděle sv. Rodina 8.30 Obnova manželských slibů
28. prosince pondělí sv. Mláďátka
29. prosince úterý 18.00

31. prosince čtvrtek sv. Silvestr 16.30 Mše na poděkování za celý rok, Te Deum 
s požehnáním a prosbou o Boží pomoc do nového roku

1. ledna pátek P. Marie, Matky Boží 8.30
2. ledna sobota 8.00 1. sobota v měsíci
3. ledna neděle 2. neděle vánoční 8.30
5. ledna úterý 18.00 Dětská mše

6. ledna středa Zjevení Páně 18.00 „Tříkrálová slavnost“ s požehnáním kadidla, křídy, 
vody a drobných osobních předmětů

8. ledna pátek 18.00

10. ledna neděle Křest Páně 8.30 V tento den bude v Telnici probíhat Tříkrálová sbírka 
Charity ČR.
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 HÁZENÁ BÝVALA LÍBIVĚJŠÍ
Rozhovor 
s Františkem Vykouřilem

František Vykouřil (1928) patří k nej-
výraznějším telnickým osobnostem 
sportovního i  veřejného života. Za 
jeho působení v  házenkářském druž-
stvu dosáhla Telnice dvakrát na druhé 
místo v  přeboru republiky, jako čes-
koslovenský reprezentant získal stří-

■  S házenou jste začínal v telnickém 
Orlu. Jaké jste tam tehdy měli zázemí?

Začínali jsme od píky. Hráli jsme 
na hřišti tam, co je dnes areál mateř-
ské školky. Měli jsme družstvo mužů 
a mládežnické družstvo. Později jsme 
se ale spojili s družstvy Sokola a hráli 
jsme na Sokolovně, kde bylo lepší zá-
zemí.

■  Jaké byly za první republiky v Telni-
ci vztahy mezi Sokolem a Orlem?

Paradox je v  tom, že vztahům mezi 
Sokolem a  Orlem prospěl zákaz fun-
gování těchto organizací za druhé 
světové války. To nás semklo. Pro tel-
nickou házenou bylo dobře, že Orel 
a  Sokol v  roce 1941 spojily síly a  vy-
tvořily silný tým. Po válce se nám tak 
podařilo dostat do moravské ligy. To 
spojení ale nebylo významné jen pro 
házenou, kolem házené se později 
sjednotila celá obec.

■  Na vojně jste hrál házenou za ar-
mádní klub ATK Praha. Zde jste se 
myslím poprvé setkal s  mezinárodní 
házenou – jaká to byla pro hráče změ-
na?

Pro nás hráče to nebyl zase tak velký 
problém, trénovalo se obojí. Měli jsme 
za úkol hrát obě soutěže a na zápasy 
chodili vždy ti nejlepší, takže ti pak 
hrávali podle obojích pravidel. Během 
dvou let náš oddíl vyhrál čtyři mistrov-
ské tituly, tři v české a jeden v meziná-
rodní házené. Ono ani není divu, pro-
tože v ATK byl výběr nejlepších hráčů 
z  republiky, a  tak jsme soupeře porá-
želi rozdílem třídy.

■  Jak vzpomínáte na podmínky 
v  československé lidové armádě na 
počátku 50. let? Vnímali jste jako vo-
jáci-sportovci politickou atmosféru té 
doby, anebo to šlo mimo vás?

Popravdě řečeno, šlo to mimo nás. 
Sport byl na prvním místě a měli jsme 
i dobré velitele. Je pravda, že jsme tvr-
dě trénovali a museli jsme absolvovat 
i  vojenský výcvik, ale atmosféra byla 
dobrá. I  po materielní stránce jsme 
se měli dobře: v  době, kdy byl nedo-
statek potravin, jsme měli například 
příděl půl kila masa na den; pamatuji 
se, jak jsem vozíval nevyužité potravi-
nové lístky domů. Výhodou bylo i  to, 
že jsem si na vojně udělal trenérský 

místního národního výboru, v období 
1990–2002 pokračoval v  práci pro 
obec jako předseda fi nančního vý-
boru zastupitelstva. Během našeho 
rozhovoru mi ukazuje drobnou foto-
grafi i, na níž stojí jako chlapec před 
dveřmi svého rodného domu v Růžo-
vé ulici s tahací harmonikou v náručí, 
a vzpomíná, jak si ho tatínek – muzi-
kant a nesportovec – dobíral kvůli há-

brnou medaili na mistrovství světa. 
Je nositelem státního vyznamenání 
Zasloužilý mistr sportu. Kromě dlou-
holetého aktivního působení v  Soko-
lu byl činný také v komunální správě: 
v  letech 1976–1990 byl předsedou 

zené: Ty budeš vyhrávat i  prohrávat, 
ale já s  muzikou jenom vyhrávám! 
Ačkoli František Vykouřil, jak si jistě 
mnozí pamatují, na harmoniku neza-
nevřel, jeho srdce si podmanila háze-
ná. Naštěstí pro něj i pro celou Telnici.
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František Vykouřil při utkání Telnice – Dukla Praha (1959)

kurz a nové metody tréninku jsem pak 
mohl uplatňovat i  u nás v Telnici. Vý-
sledek se pak brzy dostavil: v  letech 
1953 a 1954 jsme byli přeborníky Mo-
ravy a druzí v přeboru republiky.

■  Vaším nadřízeným na vojně byl i le-
gendární atlet Emil Zátopek. Jakým 
byl velitelem?

Měl přirozenou autoritu a byl to vý-
jimečný sportovec i člověk. Když jsme 
trénovali, on běhal po atletickém ová-
lu. Dokonce jsme mu dělávali sparring 
partnery: Zátopek běžel ve vnější drá-
ze a jeden z nás po vnitřní, po jednom 
kole jsme se střídali, ale on nás stejně 
tím svým tempem udolal. Věnoval se 
nám i  v čase organizovaného volna, 
kdy jsme třeba hráli odbíjenou, kopa-
nou, košíkovou a podobně.

■  Jak se Vám po vojně dařilo kloubit 
zaměstnání a sportovní kariéru?

Pracoval jsem v brněnské Tesle, kde 
byla běžná pracovní doba, a tak jsem 
mohl absolvovat tréninky na Soko-
lovně, které bývaly večer. Od jara do 
podzimu jsme se snažili trénovat co 
nejvíce venku na hřišti, jinak jsme byli 
v  tělocvičně. Tam jsme se také věno-
vali cvičení na nářadí, což bylo velice 
důležité pro rozvoj ovládání těla. Když 
jsem jezdíval na reprezentační srazy, 
kolegové bývali udiveni mojí obrat-
ností a technikou, kterou jsem ale zís-
kal z gymnastické průpravy.

■  V kolika letech jste vlastně ukončil 
aktivní sportovní kariéru?

Za družstvo A jsem hrál do pětatřice-
ti, a potom do dvaačtyřiceti za béčko. 
Mezitím jsem se ale začal věnovat jako 
trenér mladším házenkářům a  praco-
val jsem ve vedení oddílu a v okresním 
výboru ČSTV.

■  Zkušenosti z vedení oddílu i z ČSTV 
jste pak asi zužitkoval ve funkci před-
sedy místního národního výboru, 
nebo se mýlím?

Je to tak. Byla to pro mne veliká ško-
la. Naučili jsme se v házené vydělat si 
na sebe pořádáním různých společen-
ských akcí, jako byly čaje, plesy a po-
dobně. V  tomto směru jsme myslím 
byli výjimkou. Dokonce jsme v dobách 
hluboké totality jezdili na přátelská 
utkání do zahraničí, a  to i  na Západ, 
a přitom to naše mužstvo nestálo nic 
z vlastní kapsy. Hráči se zapojovali do 
organizování těch výdělečných akcí 
a když jsme pořádali přátelská utkání, 

tak se starali o  pohoštění a  ubytová-
ní hostů. Dokonce jsme si navzájem 
pomáhali třeba i  se stavbou domu: 
v sobotu odpoledne jsme šli někomu 
pomoct na stavbu, aby pak mohl v ne-
děli hrát. V hospodaření jsme byli lepší 
než obec, což byl také jeden z důvodů, 
proč jsem se k té funkci dostal. Osobně 
jsem o to předsedování vůbec nestál, 
ale byla to možnost, jak prosadit stav-
bu haly, a na to mě nachytali. Halu se 
bohužel postavit nepodařilo, ale zato 
byla v zastupitelstvu výborná skupina 

v  Telnici býval o  házenou také větší 
zájem, na fi nálové zápasy přeboru re-
publiky v padesátých letech přišly dva 
tisíce lidí. To je dnes něco nepředsta-
vitelného. A  házená sjednotila celou 
obec – na zápasy chodili i ti, kdo jinak 
se sportem neměli nic společného.

■  Jak se díváte na současný vývoj 
v házené?

Myslím, že nová pravidla, která zkrá-
tila čas na střelbu, nejsou příliš šťast-
ná. Sice je hra rychlejší, díky menšímu 

lidí, s  níž se nám povedlo leccos pro 
obec udělat. Například na stavbu ma-
teřské školy vzpomínám jako na krás-
ný čas, kdy lidé v obci nadšeně praco-
vali pro společnou věc.

■  Nebylo Vám někdy líto, že si házená 
nezískala takový celospolečenský zá-
jem jako fotbal nebo hokej?

Já si myslím, že podobný zájem kdy-
si mívala. Ale obecně ji dnes v  tomto 
směru předběhly jiné sporty jako od-
bíjená, košíková nebo fl orbal. Tady 

míči padá víc gólů a prosazují se hrá-
či, kteří mají velkou ránu, ale celkově 
je hra méně líbivá. Málokdy se podaří 
pohledná kombinace. Tato menší líbi-
vost současné házené pak podle mě 
přispívá k  tomu, že zájem o  házenou 
není takový, jako býval.

■  S jakými pocity sledujete nastupu-
jící nejmladší generaci telnické háze-
né?

Mám velkou radost z toho, že se po-
dařilo obnovit zájem žákovských kate-
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gorií. Vždy jsem byl přesvědčen, že si 
oddíl musí vychovávat své hráče sám 
a pečovat o dorost. Byl jsem se dívat, 
jak malí kluci hrají. Už jsou sice taky 
svázaní těmi pravidly o rychlé střelbě, 
ale jsou šikovní. Zatím ještě moc ne-
kombinují, ale to přijde. Jsem vděčný 
jejich trenérům, že se jim tak věnují.

■  Váš život je neodmyslitelně spjatý 
s telnickou házenou – neuvažoval jste 
o  tom, že byste své vzpomínky nějak 
zachytil pro další generace?

Mám rozpracované jakési dějiny há-
zené v Telnici, které by se ale věnovaly 
tomu, co nebylo nikde publikováno, 
které by popisovaly zajímavé zážitky 
z  utkání nebo jiných akcí oddílu. Rád 
bych tak doplnil to, co je zaznamená-
no v  různých almanaších, kronikách 
a co bylo zpracováno v té nové publi-
kaci o Telnici. Některé věci se v těchto 
ofi ciálních materiálech nezaznamená-
valy, nebo ani nemohly zaznamenat, 
a právě ty bych rád zachytil. Třeba his-
torky z  některých zápasů nebo z  čin-

nosti výboru házené. Možná, že bych 
takové vzpomínky mohl připravovat 
postupně a publikovat je v Telnickém 
zpravodaji.

■  Tak to bych byl nesmírně rád a mys-
lím, že by to ocenili nejen pamětníci. 
Moc Vám děkuji za rozhovor a  přeji 
Vám hodně zdraví, jakož i radost z ma-
lých telnických házenkářů, kteří jdou 
po cestě, kterou jste jim prošlapal.

Rozhovor připravil Jan Vybíral, 
foto Veronika Klesalová

Přiblížil se konec roku, a  to je vždy 
období, kdy sčítáme všechna pro 
a  proti a  hodnotíme uplynulý rok. Je 
tomu tak i u nás ve škole. Protože jsme 
Vás průběžně informovali na stránkách 
zpravodaje o naší činnosti, je zbytečné 
připomínat a  vypisovat všechno zno-
vu. A  tak nezbývá, než se zmínit ale-
spoň o  poslední akci letošního roku, 
kterou bylo snad pro všechny příjem-
né první adventní odpoledne v nedě-
li 29. listopadu. V  tento den se konal 
u  příležitosti 120. výročí založení zá-
kladní školy a 30. výročí otevření nové 
mateřské školy den otevřených dveří. 
Všichni zájemci si mohli projít obě bu-
dovy a podívat se, v jakém prostředí se 
děti vzdělávají, co se změnilo od jejich 
poslední návštěvy školy a školky a vy-
zkoušet si třeba práci na interaktivní 
tabuli. Součástí tohoto odpoledne 
byla i prodejní výstavka dětských prací 
na školním dvoře s malým občerstve-
ním. Pozdní odpoledne potom patři-
lo našim školákům, kteří si připravili 
vystoupení na nádvoří u  kostela, aby 
společně se všemi účastníky přivítali 

adventní čas. Letos již podruhé zazněly 
písničky z pera pana Libora Slabého za 
doprovodu kláves, akordeonu, houslí 
a fl étniček. Novinkou bylo vystoupení 
dětí z  mateřské školy s  krásným pás-
mem „Advent“. Všem účinkujícím se 
dařilo a patří jim samozřejmě poděko-
vání. To patří i všem paním učitelkám, 
které vystoupení s dětmi připravovaly. 
V neposlední řadě bychom rádi podě-

kovali také Vám všem, kteří jste se akce 
zúčastnili, a podpořili tak naši práci. 

Na závěr bych ráda Všem popřála 
jménem dětí i  zaměstnanců ZŠ a  MŠ 
Telnice krásné a pohodové prožití Vá-
noc, v roce 2010 hodně zdraví, radosti 
a optimismu. Už nyní se těšíme na dal-
ší společná setkání, třeba hned v  led-
nu na školním plese.  

Leona Bímová, ředitelka školy

Děti ze základní školy v Telnici dostaly 
v listopadu za úkol slohově ztvárnit, proč 
se těší na zimu a blížící se vánoční svát-
ky. Některé ze zdařilých prací zařazujeme 
v  autentickém znění do tohoto před-
vánočního čísla. Snad vám, čtenářům, 
zprostředkují něco z oné čisté dětské ra-
dosti, která je se s tímto svátečním časem 
spojena.

❆  Proč se těším na Vánoce? No to je 
prosté, sejde se celá rodina a co teprve 
dárky, každý dostane alespoň jeden. 

Ale ještě před Vánocemi je advent. 
Čtyřtýdenní doba, ve které se připra-
vujeme na Vánoce. K adventu patří vě-
nec se čtyřmi svícemi. Ty svíce symbo-
lizují čtyři neděle adventní. Každá svíce 
se zapaluje na neděli, až hoří všecky 
svíce, tak je Štědrý večer. Před tím, než 
se rozbalí dárky, je slavnostní večeře, jí 
se kapr a  bramborový salát, po veče-
ři se jde rozbalovat dárky. Ale Vánoce 
nejsou jenom o dárcích, taky se narodil 
Ježíšek. Zpívá se o něm mnoho koled. 
Narodil se Marii v Betlémě a místo ko-

lébky měl jesle. Vlastně se narodil ve 
chlévě, kde ho přišli navštívit tři mu-
drci známí jako Tři králové, také jsou 
o nich koledy. Na Štědrý večer se taky 
rozkrajuje jablko, když je tam hvězda, 
tak budete dlouho žít. – Petra Chudáč-
ková, 4. třída

❆  Těším se, jak napadá sníh a budeme 
stavět sněhuláka. A  taky jak budeme 
bruslit na ledě. Ale nejvíc se těším na 
Štědrý den, protože budou dárky. Celý 
den držíme půst, až na večeři máme 
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kapra a  bramborový salát. Stavíme 
doma betlém. O Vánocích se ještě těším 
na Silvestra, oslavujeme ho, že je Nový 
rok. – Radim Zeman, 4. třída

❆  Proč se těším na zimu? Já se těším, 
protože bude sníh a  led. A  protože si 
budem užívat. Koulovat se, stavět iglú 
a sněhuláky. Dělat andělíčky a jezdit na 
saních a na bobech. A protože budou 
Vánoce a  my budeme dělat cukroví 
a  zdobit vánoční stromeček. A  dostá-
vat hodně dárků. Pojedeme na hory 
a  budeme lyžovat. – Aneta Konečná, 
3. třída

❆  Na zimu se těším, protože napadne 
sníh. A budou Vánoce. O Vánocích jíme 
kapra. Pomáhám mamince vařit a tatín-
kovi nosit dříví. A potom si hraji se svou 
sestrou Klárkou. Pak se všichni sejdeme 
u  vánočního stolu. Potom uklidíme po 
večeři a  jdeme do pokoje. Pak přijde 
Ježíšek a já se moc těším na rozbalová-
ní dárků. A  po rozbalování jdeme ven 
a potom přijdeme domů. A já si potom 
nestačím se vším hrát. A ráda bruslím na 
ledě. – Lucie Křížová, 3. třída

Dominik Zehnal, 4. třída Iva Jahodová, 4. třída

❆  Těším se na Vánoce. Protože budu mít 
dárky. Chodíme ven. Pečeme perníky. 
Nachystáme stromeček. Než půjdeme 
ven, upečeme kapra. Nazdobíme stro-
meček. Chodíváme na hřbitov dívat se 
na stromeček. Jezdíváme do města dí-
vat se na betlém. V tom městě zvoníme 
na zvon. Po Vánocích se chodíváme dí-
vat na Silvestra. Na Silvestra pouštíme 
rachejtle. Na Nový rok. – Honza Purket, 
4. třída

❆  Proč se těším na Vánoce? To je jed-
noduché. Jako hlavní se těším na pečení 
vánočního cukroví. Potom na zdobení 
vánočního stromečku. Vždy jsou to ne-
obyčejné Vánoce. A také když smažíme 
kapříka s  bramborovým salátem. No 
a přece na vánoční dárky. Taky před Vá-
nocemi napíšu přání Ježíškovi, co bych 
si přála pod stromeček. Na Silvestru se 
mi nejvíc líbí orchestr s rachejtlemi. V te-
levizi se odpočítávají poslední sekundy 
starého roku. Poté už je Nový rok. Štěd-
rý večer a Silvestr jsou nejkrásnější dny 
v roce. – Silvie Hrozková, 4. třída

❆  Nejvíc se těším na Štědrý večer. 
Na Štědrý večer je krásná atmosféra. 

Na Štědrý večer mamka udělá kap-
ra a  bramborový salát. Taťka s  námi 
nazdobí stromeček. Před večeří jde-
me všichni ven a  počítáme v  oknech 
vánoční stromečky. Po večeři jdeme 
všichni do obývacího pokoje a rozdělí-
me si dárky. Několik dní před Vánocemi 
pečeme cukroví. Asi tak začátkem pro-
since napíšeme dopis Ježíškovi. – Hana 
Páralová, 4. třída

❆  Těším se na Štědrý večer a na peče-
ní perníčků. Každé Vánoce taťka uřízne 
smrček ze zahrady. Potom ho buď na-
zdobí mamka s  taťkou, nebo si ho na-
zdobíme my. Ale když ho chystá mamka 
a taťka, tak je to lepší, protože se mám 
na co těšit, a když ráno přijdu, tak stro-
meček krásně svítí. Když je Štědrý večer 
a stmívá se, tak jsem hrozně nedočkavá. 
A  když už je večer, tak taťka nachystá 
nádhernou a moc dobrou večeři. Potom 
uděláme kolečko, chytíme se za ruce 
a zazpíváme si koledy. Potom už jen ná-
sleduje rozbalování dárků. Netěším se 
jen na to, jak budu rozbalovat dárky já, 
ale i na to, jak ostatní budou rozbalovat 
moje vyrobené dárky a budou z nich mít 
radost. – Dorota Vybíralová, 4. třída

• 
LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD ANEB JAK ULOŽIT BROUČKY K ZIMNÍMU SPÁNKU

Lampiónový průvod jsme naplá-
novali původně na 11. listopadu. No 
řekněte, nenašli bychom přeci lepší 
termín k  uložení broučků k  zimnímu 
spánku, než tento právě tento den 

(svátek sv. Martina), tradičně spjatý 
s  očekáváním prvního sněhu. Jenže 
vzhledem k  tomu, že letošní Martin 
přijel na zmoklém koni, museli naši 
broučci ještě několik dní bdít. 

Konečně nadešel podvečer státní-
ho svátku, 17. listopadu. K Sokolovně 
mířily davy malých i  větších lidiček 
s  lampióny, lucerničkami a  pečlivě 
vyrobenými broučky. Na úvod namo-
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Jménem Telnického Sluníčka děkuji 
všem, kteří se do akce zapojili. Máme 
radost ze spolupráce s  místní  mateř-
skou a základní školou. Pomohli nám 
totiž nejen vyrobit báječné papírové 
broučky, ale i motivovat školáky, kteří 
pak překvapili svými krásnými lampič-
kami.  Marie Gabrhelová

v  podobě malého kalíšku medu. Po-
tom zazpívaly za doprovodu kytary 
svým papírovým broučkům Mravenčí 
ukolébavku a  uložily je do krásného 
domečku zdobeného listím. Jé, to se 
jim to bude spát! Ale pozor – jen do 
jara: to se totiž děti vypraví probudit 
je z jejich zimního snění.

tivovala Lucie Sobotková malé po-
sluchače dramatickým vyprávěním 
o  broučcích a  jejich přípravách na 
dlouhou zimu. Potom se seřadil prů-
vod a  ten se v  čele s  maskami dvou 
broučků vydal na hřiště u  rybníka – 
ke hmyzímu zimovišti. Na cestu nám 
svítily nejen vlastní světelné zdroje, 
ale i imitace lucerniček, umístěné po-
dél cesty. Dlužno dodat, že nám ces-
tu hned v úvodu mírně zkomplikoval 
drobný deštík, který se ale také brzy 
ubral k  zimnímu spánku. V  cíli cesty 
dostaly dětičky kousek včelího zdraví 

ADVENTNÍ VÝTVARNÁ DÍLNA

KUŽELKY A KUBB 

V sobotu 21. listopadu se sešlo v Or-
lovně třináct maminek, aby spolu už 
tradičně strávily příjemné odpoledne 
při výrobě adventních věnců a  zdo-
bení dřevěných krabiček. Nejdříve 
jsme se věnovaly natírání krabiček. 

Následovala zajímavá přednáška paní 
ing. Michlovské, vedoucí odborného 
výcviku učebního oboru aranžérské 
práce. Seznámila nás s historií vázání 
a používání adventních věnců, s tech-
nikou vázání, výběrem materiálu, la-
děním barev a uspořádáním výzdoby. 
Vše obohatila praktickými ukázkami 
a  promítáním fotografi í adventních 
věnců, pořízených na různých výsta-
vách. Tím nás inspirovala k vlastnímu 
tvoření, a  tak jsme se s  chutí pustily 
do upevňování větviček na korpus. 
To nejnáročnější nás ale teprve čeka-
lo – rozhodnout se pro barvu a druh 
ozdob. Naštěstí nám paní Michlovská 
pomohla i v této praktické části a svý-
mi zkušenostmi přispěla k dokončení 

závěrečných detailů našich advent-
ních výtvorů. Když už věnce zaplnily 
místnost, přišly znovu na řadu tento-
krát už bíle natřené krabičky. Na je-
jich víko, případně boky jsme nalepily 
zvolený motiv z ubrousku. Výsledkem 
byly krásné a  vkusné šperkovničky, 
schránky na klíče nebo „skrýše dět-
ských pokladů“ – tak jsme získaly další 
inspiraci k vánočním dárkům. Po závě-
rečném úklidu jsme odcházely s poci-
tem, že už advent může klidně začít. 
Kéž bychom si v  něm všichni i  díky 
atmosféře rozžatých svíček na našem 
věnci udělali alespoň občas pohodu 
a  prožili chvíle ztišení uprostřed „tra-
dičního“ předvánočního shonu.

Marie Gabrhelová

Letošní turnaj v  kuželkách a  kubbu (čti kjubu) doznal 
v  organizaci drobných změn. Poprvé byl vyhlášen pro 
dvojice a  nově byly stanoveny kategorie 90+ a  90-, tzn. 
že dvojice musela mít dohromady věk přes 90 roků nebo 
pod 90 roků. Dohromady se na turnaji 17. října sešlo 13 
dvojic. Při zahájení turnaje se objevila komplikace, kterou 
jsme však okamžitě vyřešili. Venku totiž začalo pršet, a tak 
jsme museli v  tělocvičně roztáhnout koberce, abychom 
odehráli soutěž v kubbu. Na dramatičnost utkání to ne-
mělo vliv a některé zápasy měly překvapivé vítěze i kvůli 
novým pravidlům. Na kuželkách se projevila zkušenost 
telnických hráčů, kteří ovládli čelo kuželkářské tabulky. 
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DRAKIÁDA

TELNICKÝ TENIS

To ale nakonec mělo poloviční vliv 
na konečný výsledek a  někteří „těž-
ce“ nesli skutečnost, že v  kuželkách 
vyhráli, ale celkově skončili za svými 
soky. Turnaj proběhl v poklidné a ve-

lice přátelské atmosféře a  po vyhlá-
šení vítězů proběhlo malé posezení 
s  občerstvením a  spotřebováním 
výher. Organizátoři – tj. Orel jednota 
Telnice, regionální centrum Sport pro 

všechny a  místní organizace Sport 
pro všechny – byli také spokojení 
a  už vymýšlí pro účastníky příštího 
ročníku další zpestření.

Za organizátory Jiří Hrazdíra

 Po předchozích dvou letech, kdy 
jsme byli vlivem počasí nuceni strávit 
Drakiádu v  telnické Orlovně, se letos 
počasí umoudřilo a naši draci se mohli 
zase proletět. Na polní cestě za Telnicí 
se letos 28. října sešlo obdivuhodných 
39 draků různých velikostí a tvarů. Ně-
kteří se na nás vydrželi dívat seshora 
po celou dobu trvání Drakiády, ně-
které to tak moc nebavilo a po té, co 
je jejich majitelé donutili vzlétnout, 
si z  ptačí perspektivy prohlédli okolí 
a  zase přistáli na zemi. Občas se sta-
lo, že si naši draci chtěli popovídat, 
potom ale muselo dojít k  rozmotání, 
domluvě, aby už se k  sobě nepřibli-
žovali a k novému vypuštění. Někteří 
draci, ač měli na tváři úsměv, se odmí-
tali vznést a aspoň chvilku se nechat 
unášet větrem – lenoši! Nakonec po 

V měsíci září se v krásném sportovním 
areálu za Sokolovnou uskutečnily dva 
tenisové turnaje, které pořádal Tenisový 
klub Sokola Telnice. První z  turnajů se 
konal 19. září. Sešli se na něm hráči do-
mácího TK Sokol Telnice, tenisté z  Olo-
mouce, Ivančic, Nové Vsi, Brna, Sokolnic, 
Otnic, Lovčiček, Velešovic a  Mokré. Tel-
nický klub reprezentovala pětice hráčů: 

dvou hodinách létání nebo aspoň 
snahy o létání se všichni draci na po-
vel z  megafonu snesli k  zemi, aby si 
vyslechli hodnocení a  ti nejlepší byli 
se svými majiteli odměněni. Pěkné 

Marek Sklenář, Zdeněk Sekanina, Karel 
Linhart ml., Pavel Flajsar a  Zdeněk Ku-
bíček. Soutěž probíhala ve dvou skupi-
nách, z nichž postoupili vždy první dva 
do vyřazovacích bojů. Utkali se tak mezi 
sebou páry z Otnic, Velešovic a telnický 
pár Sklenář-Sekanina s  telnicko-moker-
ským párem Kubíček-Klinger. Po velmi 
pěkných tenisových výměnách a soubo-

bylo, že i těm, kteří nebyli oceněni, to 
na úsměvu neubralo (zvláště těm vy-
ráběným) a spokojeně se usmívali po 
celou cestu domů.

Za trpělivé pouštěče Jiří Hrazdíra

jích plných napětí se mohli naši hráči ra-
dovat ze zisku prvních dvou míst. Bron-
zový pohár si zaslouženě odvezli borci 
z Otnic a čtvrté místo obsadili hráči Vele-
šovic. Po celou sobotu byl na tenisových 
kurtech k vidění velmi pěkný tenis.

Tenisový klub Sokola Telnice má 
spoustu členů a právě pro ně se organi-
zátoři rozhodli o týden později, tedy 26. 
září, uspořádat turnaj ve čtyřhře. Zúčast-
nili se hráči, kteří po celý rok jak trénova-
li, tak se i starali společně s členy dalších 
oddílů o chod a pořádek v celém areálu 
telnické Sokolovny, za což jim patří veli-
ký dík. Turnaje se zúčastnilo celkem de-
set párů. Hlavní cenou byl putovní po-
hár, na který budou každoročně připsá-
na jména vítězné dvojice. Každý z hráčů 
si odnesl kromě pěkných sportovních 
zážitků ze hry i odměnu v podobě pohá-
ru nebo věcné ceny. Do fi nále o putovní 
pohár se probojovaly dvojice ve složení 
Miroslav Knol – Jan Král (Kobylnice) a Jiří 
Sekanina – Jiří Sekanina ml. Zápas byl 
velmi vyrovnaný, ale nakonec z něj vyšel 
vítězně telnicko-kobylnický pár.

Atmosféra obou turnajů se nesla ve 
sportovním duchu, k  němuž přispělo 
i  pěkné počasí. Poděkování patří všem, 
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 Zatímco se 28. listopadu řadily 
u Tvarožné šiky vojáků k rekonstrukci 
bitvy u  Slavkova, na Orlovně se roz-
bíhal turnaj kuželkářských družstev 
v  tradiční bitvě „O pohár starosty“. 
Nejdříve si odehrálo svůj zápas s ku-

O POHÁR STAROSTY – TURNAJ V KUŽELKÁCH DRUŽSTEV

V neděli 25. října se telničtí ministranti 
zúčastnili v Hodoníně turnaje v sálovém 
fotbalu. Nastoupili v mladší kategorii ve 
složení: Joža Král (kapitán), Dalík Šus-
tr, Ondra Homola, Štefan Esterka, Jirka 
Krejčí, Honzík Šustr, Fanoušek Kroutil 
a  má maličkost (v brance). Podpůrný 
tým tvořili: trenér Mirek Král, fotorepor-
térka Maruška Králová, kustodka Jana 
Králová, psychická opora: manželé Čer-
ní a  Karel Navrátil. V  takové sestavě  se 
pak opravdu děly věci. Přijeli jsme jako 
naprostí outsideři – ne snad proto, že 
bychom si s sebou přivezli pověst věčně 
posledního týmu, ale byli jsme prostě 
ze všech nejmladší, a  to velmi výrazně. 
Přesto do zápasů kluci nastoupili stateč-
ně a  s neuvěřitelnou bojovností a  po-
stavili se papírově silnějším soupeřům. 
Všem čtyřem protivníkům (Hodonín, 
Mutěnice, Dolní Bojanovice a Tvarožná) 
jsme byli víc než důstojným soupeřem 
a  s  pozdějším vítězem (Tvarožná) jsme 
dokonce uhráli těsný výsledek (1:2), a to 
jsme druhý gól obdrželi po drtivém tla-
ku a vlastní stoprocentní šanci, takže se 
opět potvrdilo: nedáš, dostaneš. Naši 
soupeři byli průměrně o pět let starší, se-

MINISTRANTSKÝ TURNAJ V SÁLOVÉM FOTBALU

hranější, rychlejší, a přesto všechny tyto 
nepříznivé faktory dokázalo eliminovat 
naše nadšení a úžasná bojovnost. I když 
jsme všechny zápasy prohráli (všechno 
s  těsnými výsledky a  po dramatických 
koncovkách), získali jsme si obdiv a srd-
ce soupeřů, organizátorů i  obecenstva. 
Každá naše akce si vyžádala burácející 

aplaus ochozů. Děkuji všem hrdinům 
onoho nedělního odpoledne, stejně tak 
fanouškům, kteří si s námi našli cestu do 
Hodonína.

Tento turnaj byl prvním podnikem ro-
dící se „ministrantské ligy“. Už se teď tě-
šíme na další lednové pokračování.

František Kroutil

kteří se podíleli nejen na bezchybné or-
ganizaci turnajů, ale i  sponzorům, kteří 
věnovali věcné ceny a  přispěli nějakou 
dobrotou na občerstvení hráčů. 

Věříme, že se náš Tenisový klub v bu-
doucnu rozroste o  nové členy, kteří 
mají chuť si zahrát a  změřit mezi se-
bou své síly. Doufáme, že se nám po-

daří stejně zajímavé turnaje uspořádat 
i v příštích letech za hojné účasti hráčů 
i diváků.

Zdeněk Kubíček, organizátor turnaje             

želkami družstvo Juniorů, a  protože 
nemělo ve své kategorii konkurenci, 
po zásluze svoji žákovskou kategorii 
vyhrálo. Pak už nastoupilo ostatních 
osm družstev na 60 hodů sdružených 
(15 do plných plus 15 dorážka na jed-

né i  druhé dráze). Družstvo Orla Tel-
nice si na tento turnaj opět vyladilo 
formu a obhájilo 1. místo před druž-
stvem Bertíci na druhém a  Exmont 
Stars na třetím místě. Na čtvrtém mís-
tě o  pouhých 13 kolků skončili naši 
Senioři a  na pátém místě oslabený 
Orel Blažovice. Šestí byli hosté z Orla 
Strážnice a výsledkovou tabulku uza-
vřeli předposlední Telničáci a posled-
ní Úježďáci. Poslední dva týmy za-
slouží uznání za statečnost, protože 
oproti ostatním neměli s  kuželkami 
zatím mnoho zkušeností, a  přestože 
skončili na konci tabulky, nemuseli 
zoufat, protože byli společně obda-
rováni cenou, kterou věnoval staros-
ta Orla ČR Ladislav Šustr. Věříme, že 
všechny účast na turnaji pořádně na-
budila a že se potkáme na vánočním 
turnaji v  kuželkách jednotlivců – na 
Štěpána (26. prosince 2009).

Za kuželkáře Jiří Hrazdíra
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HÁZENÁ – PODZIMNÍ ČÁST ROČNÍKU 2009/2010

RICOCHETOVÝ SOUBOJ
Dne 17. listopadu se uskutečnil 

devátý ročník turnaje v  ricochetu „O 
pohár 17. listopadu“. Letošní ročník 
byl výjimečný účastí hráčů, protože 
se nás sešlo 19. Hráči se rozdělili do 
tří výkonnostních skupin, ve kterých 
hráli mezi sebou a  z  nichž vzešli tito 
vítězové:

Skupina A: 
1. Markéta Stehlíková 
2. Marek Bím 
3. Dagmar Velecká

Skupina B: 
1. Jiří Hrazdíra ml.
2. Martin Poštůlka
3. Petr Blažek

Skupina C: 
1. Jiří Šmerda
2. Jana Hezinová
3. Filip Mezuláník

Hrálo se „nemilosrdně“, ale čestně 
a v duchu fair play. Po celou dobu tr-
vání turnaje vládla příjemná přátelská 
atmosféra, a  i když poslední zápas 
končil až v  odpoledních hodinách, 
nikomu to na náladě neubralo. Na zá-
věr proběhlo vyhodnocení, pomyslné 
předání putovního poháru a  rozdání 
cen. Devátý ročník turnaje je za námi 
a doufáme, že ročník příští bude stej-
ně úspěšný. Snad se povedlo některé 
účastníky ještě více motivovat a  na-

dchnout pro tento nový sport, který 
můžete hrát po celý rok, není ovlivněn 
počasím a potřebujete k němu jen ra-
ketu, míček a dobrou obuv.

Za ricochetový team Dáša Velecká

Minižáci – Koncem září se rozběhla 
dlouhodobá soutěž přípravky a mini-
žáků pořádaná JMSH. Naši „miníci“ do 
ní vstoupili druhým místem na turnaji 
v  Juliánově a  pokračovali třetím mís-
tem na domácím turnaji. V dalších ko-
lech se nám již podařilo vypravit i tým 
nejmenších – tedy kluků, kteří na há-
zenou chodí jen několik týdnů či mě-
síců. Dalších soutěžních akcí se naši 
nejmenší házenkáři budou zúčastňo-
vat podle rozlosování. Většina z  nich 
se bude konat v  zimních měsících. 
Vždy se bude jednat o turnaje u celků, 
které mají k  dispozici sportovní halu. 
Dále mají minižáci v  plánu zúčastnit 
se stejně jako v  minulé sezoně Mini 
Handball Interligy – tedy dlouhodo-
bé soutěže, kterou hrají kluby z Česka 
a  Slovenska – a  školní ligy v  barvách 
ZŠ Telnice.   

Mladší žáci – Po úvodním soutěžním 
nezdaru s  týmem Nového Veselí se 
mladším žákům začalo dařit a  na do-
mácím hřišti sebrali body Hustopečím, 
Ivančicím a v prestižním derby dvakrát 
po sobě Sokolnicím. Vítězství si připsali 
i s brněnskými celky z Maloměřic a Krá-
lova Pole. Smolně, o jediný gól, prohrá-
li v  odvetě v  Novém Veselí. Povinné 
vítězství přivezli z  haly Legaty Husto-
peče. Bohužel však nedokázali obhájit 
domácí vítězství v Ivančicích. V závěru 
soutěže pak zvítězili na hřišti Malomě-
řic a těsně prohráli s domácími v hale 
KP Brno. Avšak i  přes některá zaváhá-
ní skončili v tabulce po podzimní části 
soutěže na 2. místě, a jednoznačně tak 
postupují do jarní fi nálové skupiny.

Starší žáci – Družstvo bylo na za-
čátku sezony posíleno o  čtyři hráče 
z okolních oddílů (Jakuba Martyninka 
a Josefa Drdu ze Sokolnic a Luboše Bíl-
ka s Davidem Orságem z Hostěrádek). 
Kluci vstoupili do podzimních soutěž-
ních bojů neúspěchem při Dni házené 
s  favoritem soutěže, týmem Nového 
Veselí. Zlepšení bylo vidět v Dolní Ce-
rekvi, kde po bojovném výkonu získali 
první body. Zklamání přinesla porážka 
s  Ivančicemi, po ní ale přišla série vy-
hraných zápasů dvakrát s Novými Brá-
nicemi a na domácím hřišti s KP Brno. 
Lekci z házené jsme opět dostali v od-
vetě v Novém Veselí a v Ivančicích, ale 
naopak jsme na domácím hřišti bodo-
vali s Maloměřicemi a s Dolní Cerekví. 

V  závěru soutěže jsme bohužel pro-
hráli v nafukovací hale soupeře z Ma-
loměřic a  bod ztratili i  v Králově Poli. 
Po podzimní části soutěže nám tedy 
patří v tabulce 3. místo, které pro jaro 
2010 zajišťuje účast v kvalitnější sku-
pině A.

Dorost – Stejně jako v několika posled-
ních letech ani letos nemáme hráčský 
potenciál na sestavení družstva. Naši 
kluci tohoto věku hostují v  jiných oddí-
lech, případně se zapojují do přípravy 
družstva mužů. V kategorii mladších do-
rostenců spolupracujeme s  družstvem 
Újezda u  Brna, v  němž působí Radek 
Konečný, v  kategorii staršího dorostu 
jsme navázali spolupráci týmem Tatranu 
Bohunice, v jejichž dresu se o prvoligo-
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vé body pere Marek Bím. Ostatní hráči 
dorosteneckého věku již patří do kádru 
družstva mužů, nebo po vlastním roz-
hodnutí přerušili hráčskou kariéru.

Muži – Po špatném startu, kdy dva-
krát ztratili body na domácím hřišti 
v  Telnici a  po nepřesvědčivém výko-
nu neuspěli ani v  Prostějově, si muži 
připsali první vítězství na „domácí“  
palubovce v  Hustopečích až v  zápase 
s  Maloměřicemi ve čtvrtém kole. Dal-
ším utkáním byl souboj v hale Velkého 
Meziříčí, který ztratili až v závěrečných 
minutách, byť ho měli velmi slibně ro-
zehraný. Pak však nastala šňůra šesti 
utkání bez porážky, když postupně 
přehráli Juliánov, Kuřim, Ivančice, Tiš-
nov, favorita soutěže ze Zlína a  nako-
nec zvítězili v  Bohunicích. V  polovině 
soutěže tak našim mužům patří solidní 
5. místo v druholigové tabulce. Povin-
ností týmu do odvet je jednoznačně 
myslet na nejvyšší příčky, nikoliv na 
záchranářské práce, jako tomu bylo 
v  minulé sezoně. Účinkování mužů 
v Českém poháru skončilo po postupu 
přes Zlín ve druhém kole, kde jsme na-
razili na Holešov na jejich palubovce. 
Po solidním výkonu naši prohráli o dvě 
branky, a ze soutěže tak byli vyřazeni.

Rádi bychom na tomto místě po-
chválili jak mladší, tak i  starší žáky za 

to, jak si vedou v  soutěžích. Většina 
z  nás čekala, že po přechodu mezi 
kategoriemi budou v  soutěžích „hrát 
druhé housle“, avšak překvapivě naši 
mladí házenkáři útočí na přední místa 
tabulek. Stejně jako v minulém roce se 
v zimní soutěžní přestávce s našimi žá-
kovskými týmy budeme zúčastňovat 
turnajů po ČR tak, aby jejich házenkář-
ské umění nestagnovalo. Namátkou 
jen některé: Zubří, Nové Veselí, Ivan-
čice, Liberec, Rožnov pod Radhoštěm, 
Brno, České Budějovice. Odměnou za 
snažení a dobrou reprezentaci TJ bude 
pro naše mladší a  starší žáky turnaj 
v chorvatském Splitu na přelomu břez-
na a dubna příštího roku. Nyní řešíme 
otázku dopravy, která je fi nančně veli-
ce náročná, avšak maximálně se vyna-
snažíme tento zájezd zorganizovat.

V  současné době ve výboru oddílu 
házené probíhá rozprava na téma za-
ložení družstva mladšího dorostu pro 
příští sezonu. Vede nás k  tomu pře-
devším snaha mít v Telnici po dlouhé 
době mládežnický tým, ale i  fakt, že 
někteří naši mladí hrají v okolních od-
dílech a  my bychom je rádi viděli na 
našem hřišti. Povedeme ještě diskusi 
s oddílem házené TJ Sokol Sokolnice, 
se kterým mj. velmi dobře spolupracu-
jeme, na téma tohoto předpokládané-
ho týmu, zda by neměli zájem do této 

věkové kategorie uvolnit na hostování 
nějaké hráče, a doplnit tak naše kluky, 
se kterými počítáme.

Co se týká mužské kategorie, jsme 
vcelku spokojeni. Tým po letním dopl-
nění kádru a  nepřesvědčivém vstupu 
do soutěže ukázal, že má rozhodně 
ambice hrát ve vyšších patrech dru-
holigové tabulky. Navíc věříme, že své 
podzimní umístění na jaře ještě vylepší, 
a dokáže tak, že 2. liga do Telnice patří, 
byť se bohužel hraje v Hustopečích. Ale 
i tam si, zřejmě i vzhledem k výkonům 
a  výsledkům, postupně diváci nachá-
zejí cestu ve větším počtu než v minu-
losti, za což jsme samozřejmě moc rádi.

Závěrem nám opět dovolte postesk-
nout si na to, že nemáme vlastní kry-
tou plochu pro házenou. Vzhledem 
k tomu, že náš sport se stává čím dál 
více sportem halovým a všechny sou-
těže se posouvají čím dál více do pozd-
ních podzimních a  brzkých jarních 
měsíců, jsme nuceni i některé domácí 
zápasy žákovských družstev hrát mís-
to doma u  soupeřů, či si pronajímat 
hustopečskou halu. To s sebou samo-
zřejmě nese fi nanční zatížení klubu, 
problémy při sjednávání termínů ve 
vytížené hale atd. Pro ilustraci připo-
jujeme fotografi i stavu našeho hřiště 
z 5. listopadu 2009…                   

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

Po loňské první zkušenosti jsme i le-
tos s radostí přivítali nabídku kamará-
dů z Olomouce a zúčastnili se házen-
kářského soustředění v  chorvatském 
přímořském městě Rijeka. Na rozdíl 
od minulého roku nyní odjel s trenéry 

skoro celý tým minižáků (Jiří Grego-
rovič, David Popela, Pavel Sobotka, 
Denis Krejčí, Jan Purket, David Linhart 
a  Luděk Matoušek). Společně s  malý-
mi házenkáři ze ZŠ Hejrovského v Olo-
mouci a minižačkami z Veselí na Mora-

vě jsme úspěšně zvládli noční deseti-
hodinovou cestu autobusem do Rije-
ky. Tam nás hned ráno po ubytování 
překvapilo sice trošku zamračené, ale 
teplé počasí. Protože jsme měli z  ho-
telu nádherný výhled na moře, naše 
první kroky vedly na pláž. Potom nás 
po čtyři dny čekaly jenom tréninky, 
turnaj, návštěva památek a procházky 
po pěkných plážích v okolí.

Tréninků se ujal chorvatský trenér 
Tomi Kruljac. Byla to nová zkušenost 
jak pro kluky, tak pro nás trenéry. Tré-
ninky dvakrát denně, turnaj a  něko-
lik zápasů s  chorvatskými týmy vyšlo 
asi na dvacet hodin házené, což dalo 
klukům stejně jako běžné trénování 
za dva měsíce. Myslíme si, že jsme my 
i  děti měli plno zážitků, nabrali nové 
zkušenosti a poznali nové přátele. Po-
děkování patří chorvatskému trenéru 
Tomimu a Janě a Honzovi Kratinovým 
z Olomouce za perfektní přípravu a or-
ganizaci celého soustředění.

Jaromír Popela a Pavlína Michellerová 

SOUSTŘEDĚNÍ MINIŽÁKŮ V CHORVATSKÉ RIJECE 
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Nedaleko Zábřeha, na svahu při levém 
okraji údolí Moravské Sázavy leží obec 
Nemile, v níž se nachází zajímavá kultur-
ně-architektonická památka – původně 
středověká, později renesančně přestavě-
ná tvrz. Kdysi šlechtické obydlí bylo v prů-
běhu staletí přizpůsobeno hospodářským 
účelům a utrpělo řadou nevhodných sta-
vebních zásahů. Zásluhou telnického ro-
dáka, pana Jaromíra Šufra, prochází tato 
památka postupnou rekonstrukcí, která 
má budově vrátit její původní ráz.

Tvrz je volně stojící obdélná přízemní 
budova, postavená z kamenného a cihlo-
vého zdiva se dvěma trojúhelnými štíty 
a  sedlovou střechou krytou eternitem 
(původně šindelem). U východního štítu 
jsou dochována pískovcová jemně pro-
fi lovaná ostění  s nadokenními římsami. 
Nad nimi, ve středu štítu, je druhotně 
osazen pískovcový erb vladyky a  rytíře 
Kryštofa staršího Hubercka z Belnsdorfu 
a klenák s maskaronem lva. Na východní 
straně tvrze je ve fragmentech dochova-
ná dvoubarevná klasicistní fasáda s profi -
lovanou korunní římsou a nárožní bosáží. 
Pod novějšími omítkami jsou viditelné 
původní kletované renesanční omítky. 

Dispozice je příčná s osově umístěnou 
vstupní síní, která je zaklenuta valenou 
klenbou s pěti páry styčných lunet, zdo-

TVRZ V NEMILI U ZÁBŘEHA

VÁNOČNÍ STROM V BRNĚ
Blíží se vánoční svátky a  my začíná-

me podléhat jejich kouzlu. Naše obec 
leží   kousek od Brna, a tak není divu, že 
mnoho z  nás se tam jezdí před svátky 
podívat nejen po dárcích, ale i  na vý-
zdobu v  obchodech a  ulicích. Jezdí se 
hlavně s  dětmi k  vánočnímu stromu na 
Náměstí svobody. Právě u  něj bych se 
chtěla zastavit a zeptat se, kolik z nás ví, 
proč se zde tento strom staví a  rozsvě-
cuje. Myslím si, že to ví málokdo, a proto 
bych se o tom ráda zmínila. V roce 1919, 
den před Štědrým dnem, nalezl spiso-
vatel Rudolf Těsnohlídek na procházce 
směrem k Líšni na mýtince odložené ne-
mluvně, děvčátko, které odnesl na čet-
nickou stanici. Nález opuštěného dítěte 
byl později Rudolfu Těsnohlídkovi pod-
nětem k tomu, aby nechal v Brně posta-
vit „Vánoční strom republiky“, u něhož by 
se vybíraly příspěvky na podporu opuš-
těných a potřebných dětí. Vzorem se mu 
stal podobný zvyk z dánské Kodaně. Těs-
nohlídkův vánoční strom byl v Brně roz-

svícen poprvé 14. prosince 1924 a  jako 
vůbec první strom tohoto druhu založil 
tradici charitativních akcí trvající dodnes 
(dobový obrázek zachycuje přivezení 
prvního vánočního stromu v roce 1924). 

Až se letos půjdete podívat k rozžatému 
stromu na Náměstí svobody, vzpomeň-
te si na opuštěnou holčičku nalezenou 
v lese a na to, že díky ní máme takovou 
krásnou tradici.  Dagmar Čechová

bena bohatou štukovou ornamentální 
výzdobou s  rozetami z  pálené hlíny ve 
svornících a  vrcholech a  s motivem ža-
ludu s listy na lištách. Pod vstupní síní je 
sklep s valenou cihlovou klenbou na ka-
menném soklu s lunetou. Je zde i původ-
ní studna.

štukována rostlinnými ornamenty s kaze-
tami, rozetami a pletenci na lištách, v ro-
zích zakončeny lvími hlavami. Kdysi byla 
také bohatě malovaná. Na východní stěně 
se nachází výklenek sloužící původně jako 
prevét. Ze vstupní síně je vstup do krovu 
klasické tesařské stolicové konstrukce.

Západní část domu je plochostropá 
s fabiony a římsami, a se zrcadlem s rost-
linným motivem v jedné z místností. Nad 
těmito stropy jsou však původní trámo-
vé záklopové stropy. Výjimkou jsou dvě 
místnosti, z nichž jedna je zaklenuta va-
lenou klenbou s lunetou a dvěma pískov-
covými dveřními portály a druhá s plac-
kovou cihlovou klenbou.

Ve východní části je místnost černé ku-
chyně s křížovou klenbou opakující se i ve 
vedlejší místnosti. Další dvě jsou s  kláš-
terními klenbami, z nichž jedna je bohatě 

V současné době je polovina tvrze uží-
vána jako soukromý byt a  druhou část 
provozuje občanské sdružení „Tvrz Nemi-
le u Zábřeha“, jehož posláním je záchrana 
a  obnova historické stavby. Informace 
o  činnosti tohoto občanského sdružení, 
fotogalerii i  podrobné informace o  his-
torii tvrze můžete nalézt na internetové 
stránce www.tvrz-nemile.estranky.cz. Ná-
vštěva tvrze je možná po předchozí do-
mluvě s panem Šufrem (tel. 777 657 779).

Podle internetových zdrojů zpracoval 
Jan Vybíral
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datum akce pořadatel místo

8. leden Orelský ples Orel Telnice Orlovna

10. leden Tříkrálová sbírka Orel Telnice Telnice

29. leden Školní ples ZŠ a MŠ Telnice Orlovna

13. únor Průvod masek Hasiči Telnice

14. únor Ostatky Orel Telnice Orlovna

20. únor Sportovní ples Sokol Telnice Sokolovna

únor Taneční soutěž 
„Telnický pohár“ Orel Telnice Orlovna

únor Ministrantský turnaj 
v sálové kopané Farnost Orlovna

12. březen Šibřinky Sokol Telnice Sokolovna

14. březen Dětské radovánky Sokol Telnice Sokolovna

20. březen 9. výstava vín v Telnici Milovníci 
dobrého vína Orlovna

26. březen Večer tvoření – 
velikonoční náměty Telnické Sluníčko Orlovna

27. březen Turnaj v kuželkách 
smíšených dvojic Orel Telnice Orlovna

březen Divadelní představení 
pro děti Telnické Sluníčko Orlovna

březen Vítání jara Telnické Sluníčko bude upřesněno

březen Turnaj v sálové kopané František Kroutil bude upřesněno

3.–4. duben Mohyla Míru Euro Cup 
(závody do vrchu)

Maverick Rescue, 
o. s.

Telnice, 
Mohyla Míru

10. duben Obecní zabíjačka Obec Telnice Masarykovo 
náměstí

24. duben Pochod po hraničkách 
Telnice, 3. ročník SPV Telnice Telnice

30. duben Rybářské závody pro 
dospělé a děti Rybářský spolek Telnický rybník

30. duben Pálení čarodějnic Sokol Telnice Sokolovna

duben Soutěž v dalekém 
hledání

Myslivecké 
sdružení Telnice Telnice, Panenky

duben Jarní pochod Sokol Telnice bude upřesněno

9. květen Besídka ke Dni matek Orel, ZŠ, MŠ 
a Sluníčko Orlovna

15. květen Turnaj ve volejbale Sokol Telnice Sokolovna

22. květen Turnaj v pétanque 
rodinných dvojic

SPV Telnice a ZŠ 
Telnice školní hřiště

květen Oblastní výstava chov. 
drob. zvířectva Chovatelé Telnice bude upřesněno

květen Místní cvičné střelby Myslivecké 
sdružení Telnice

střelnice, 
Remízek

květen Farní den Farnost u kostela

květen Taneční soutěž „O cenu 
Orla Telnice“ Orel Telnice Orlovna

5. červen Rybářské závody pro 
děti Rybářský spolek Telnický rybník

5. červen Den dětí Obec Telnice 
a další org. Telnice

11. červen Galavečer Tanečního 
klubu Orel Telnice Orlovna

12. červen Turnaj ve volejbale Sokol Telnice Sokolovna

19. červen Předhodové posezení 
u cimbálu Obec Telnice Masarykovo 

náměstí

19.–20. červen Telnické hody Sokol Telnice Sokolovna

21. červen Ženáčské hody Telničtí ženáči ulice Růžová

29. červen Dětská olympiáda Telnické Sluníčko Hřiště u rybníka

31. červenec Country večer ZŠ a MŠ Telnice areál MŠ Telnice

datum akce pořadatel místo

29. srpen Den pro celou rodinu Telnické Sluníčko Sokolovna

srpen Hlavní střelby Myslivecké 
sdružení Telnice

střelnice, 
Remízek

4. září Turnaj trojic 
v nohejbalu, 7. ročník Orel Telnice Orlovna

11. září Turnaj dvojic v kubbu SPV Telnice školní hřiště

14. září 4. narozeniny Sluníčka Telnické Sluníčko Orlovna

17. září Turnaj v házené ZŠ a MŠ Telnice Sokolovna

18. září Jarmark + vinobraní Orel Telnice Orlovna

25.–26. září Mohyla Míru Euro Cup 
(závody do vrchu)

Maverick Rescue, 
o. s.

Telnice, 
Mohyla Míru

září Štengršpíl – zkoušky 
pro psy

Myslivecké 
sdružení Telnice bude upřesněno 

září Ministrantský turnaj 
ve florbalu Farnost Orlovna, 

Sokolovna

září Oslava 80 let házené 
v Telnici Sokol Telnice Sokolovna

16. října Kuželky a kubb seniorů Orel a SPV 
Telnice Orlovna

28. říjen Drakiáda Orel Telnice Telnice

28. říjen Divadelní představení Orel Telnice Orlovna

17. listopad O pohár 17. listopadu – 
turnaj v ricochetu Orel Telnice Orlovna

27. listopad O pohár starosty – 
kuželkový turnaj Orel Telnice Orlovna

20. listopad Den výtvarného tvoření Telnické Sluníčko Orlovna

28. listopad Adventní pohlazení ZŠ a MŠ Telnice u kostela

listopad Lampiónový průvod 
(broučci) Telnické Sluníčko Sokolovna

5. prosinec Mše sv. za činnost Orla Orel Telnice Telnice

5. prosinec Mikulášská besídka Sokol Telnice Sokolovna

prosinec Mikulášská nadílka Farnost kostel

13. prosinec Dětské vánoční hry Orel Telnice Orlovna

prosinec Taneční soutěž 
Vánoční cena Orel Telnice Orlovna

prosinec Předvánoční 
představení pro děti Telnické Sluníčko Orlovna

26. prosinec Turnaj jednotlivců 
v kuželkách Orel Telnice Orlovna

26. prosinec Turnaj ve stolním tenise Sokol Telnice Sokolovna

31. prosinec Silvestrovský večer 
pro děti Orel Telnice Orlovna

Další akce konané mimo území obce
datum akce pořadatel místo

15. květen Jarní slavnost Orel Telnice Borovinka – Vysočina

květen Vodácký výlet KDU-ČSL 
Telnice bude upřesněno

2.–11. červenec Orelský tábor Orel Telnice Borovinka – Vysočina

13. červenec Výlet pro rodiče 
s dětmi

Telnické 
Sluníčko bude upřesněno

červenec Ministrantský tábor Farnost bude upřesněno

červenec Sokolský tábor Sokol Telnice bude upřesněno

3. červenec Den otevřených 
sklepů v Hovoranech

Milovníci 
dobrého vína Hovorany

4. září Zájezd seniorů Orel Telnice bude upřesněno

1. listopad Rodiny s dětmi Orel Telnice Borovinka – Vysočina

 TELNICKÉ AKCE 2010



OBRÁZKY TELNICKÝCH DĚTÍ ZE ŠKOLNÍ SOUTĚŽE „TĚŠÍME SE NA ZIMU“

Barbora Filáková, 2. třída

Veronika Zapletalová, 1. třída



OBRÁZKY TELNICKÝCH DĚTÍ ZE ŠKOLNÍ SOUTĚŽE „TĚŠÍME SE NA ZIMU“

Eva Strakatá, 3. třída

Adam Pikna, 2. třída


